
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundheds- og ældreministeren

Dato: 15. november 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 230

I 2018 blev der afsat 17 mio. kr. til en styrket indsats for stofskiftepatienter, hvoraf der er

afsat 5,3 mio. til oprettelse af patientskoler:

Til initiativet om oprettelse af patientskoler e.l. er der afsat 5,3 mio. kr., som skal gå til at

støtte og uddanne patienter med lavt stofskifte i deres sygdom og livet med en kronisk

sygdom. Sundhedsstyrelsen er gået i gang med at udarbejde et sygdomsspecifikt infor-

mationsmateriale til kommunerne. Styrelsen forventer i sommeren 2019 at slå en pulje

op, som relevante patientforeninger kan søge, evt. i samspil med konkrete kommuner, til

at løfte selve opgaven med patientvejledning og -uddannelse på baggrund af informati-

onsmaterialet.

Har ministeren samme opfattelse som Odense Kommune, der tilsyneladende ikke ”finder

målgruppen oplagt i forhold til kommunale indsatser”?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jane.Heitmann@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Jane Heitmann
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